
Настоящата администрация 
на Япония се проявява като 
верен подгласник на официален 
Вашингтон. В това няма нищо 
необикновено, като се има 
предвид, че Страната на 
изгряващото слънце де факто 
е под американска окупация. 
Едно припомняне: само на 
остров Окинава има над 35 
военни бази на САЩ от всички 
видове и родове оръжие. Това 
„скромно“ военно присъствие 
се оглавява от флагмана на 
Тихоокеанския флот на Щатите – 
ядрен самолетоносач, придружен 
от своята обичайна свита – 
петдесетина военноморски 
единици, предназначени 
да обслужват и охраняват 
гигантската пътуваща бойна база.

Ето и фактите: правителството 
в Токио публикува „Бяла книга 
за отбраната за 2023 г.“, в която 
недвусмислено се твърди, че 
„Япония е пред лицето на най-
тежката и сложна обстановка за 
сигурност в следвоенния период”. 
Освен това се добавя, че „Китай 
е най-голямото стратегическо 
предизвикателство в историята”. 

По отношение въпросите, 
свързани с Китай, поредната 
Бяла книга упорито продължава 
да използва термина „китайска 
заплаха”, като в документа се 
изтъква, че Япония смята да 
инвестира 43 трилиона йени 
в разходи за отбрана през 
следващите пет години с цел 
развитие на капацитет за 
контраатака.

В новия стратегически 
документ на Токио чест рефрен 
е „съюзът между Съединените 
щати и Япония“. Това е очевиден 
припев на Белия дом, който 
твърди напоследък, че Китай е 
„най-важното геополитическо 
предизвикателство”. Естествено, 
към този рефрен се добавя и 
дежурната „китайска заплаха“. 
Явно става дума за елементарна 
политическа игра, осъдена на 
неуспех. 

Петър Герасимов

Токио припява  
на Вашингтон
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2Китай и Европейският 
съюз: повече диалози 
между различните 
институции
Трябва да се проведат повече 
диалози, за да се дада нов тласък 
на всеобхватното стратегическо 
партньорство, каза китайският 
дипломат Уан И по време на 
телефонен разговор с Жозеп Борел.

САЩ изкривяват смисъла 
на резолюция 
№ 2758 на ООН 
Неотдавна Камарата на 
представителите на САЩ 
прие Закон за международна 
солидарност с Тайван, твърдейки, 
че резолюцията не заема  
позиция относно отношенията 
между КНР и Тайван. 

I I 4

Културата е душата  
на Шанхай 

Чуждестранни спортисти се докоснаха до китайското  
нематериално културно наследство по време  

на 31-вите летни световни университетски игри в Чънду

Градските разходки –  
новата мода в Китай 13

Китайският културен 
център: ярки 
творчески прояви 
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новини

Железопътната 
линия на снежното 
плато Лхаса – 
Линджи
Това е първата 
електрифицирана  
жп линия в Тибетския 
автономен регион 
с обща дължина 
е 435,48 км и  
проектната скорост – 
160 км/час.

Китай – ЕС

оследните дан-
ни на Държав-
ната валутна 
администрация  
показват, че за 
първата поло-

вина на годината текуща-
та сметка на Китай реги-
стрира излишък от 146,8 
млрд. щатски долара. 

Активите на преките 
инвестиции в капитало-
вата и финансовата смет-
ка са се увеличили с 88,9 
млрд. щатски долара, а па-
сивите – с 25,4 млрд. щат-
ски долара. В същото вре-
ме резервните активи са 

се увеличили с 41,7 млрд. 
щатски долара.

Уан Чунин, заместник- 
директор и говорителка на 
Държавната валутна адми-
нистрация, заяви, че през 
първата половина на годи-
ната платежният баланс на 
Китай е останал основно 
балансиран. Излишъкът 
в търговията със стоки е 
на исторически високо ни-
во през периода. Нацио-
налната икономика про-
дължава да се възстано-
вява, като показва голя-
ма устойчивост и потен-
циал за развитие.

Платежният баланс 
на КНР запазва 
равновесие

а 2 август бра-
зилският прези-
дент Луис Ина- 
сио Лула да Сил- 
ва отговори на 
въпроси относ-

но предстоящата среща на 
върха на БРИКС, срещата 
на върха на Организация-
та на договора за сътрудни-
чество в Амазония и дру-
ги важни теми от между-
народно значение.

Лула да Силва заяви, че 
очаква с нетърпение 15-ата 
среща на върха на лиде-
рите на БРИКС, и отно-
во обяви, че тези страни 
трябва да обмислят разра-
ботването на обща валута, 

за да премахнат зависи-
мостта си от щатския до-
лари. Според него Новата 
банка за развитие наис-
тина спомага растежа на 
развиващите се страни и 
намалява глобалното не-
равенство.

Бразилският президент 
също така приветства раз-
ширяването на организа-
цията. „Считам, че за нас 
е много важно да позво-
лим страните, които отго-
варят на условията, да се 
присъединят към БРИКС. 
От глобалната гледна точ-
ка страните от БРИКС мо-
же да играят важна роля 
в икономиката.“

Лула да Силва: 
Страните от БРИКС 
трябва да разработят 
обща валута

Н

Повече диалози между 
различните институции

итай и Европей- 
ският съюз тряб-
ва да проведат 
повече диалози 
между различ-
ните институ-

ции, за да дадат нов и си-
лен тласък на всеобхватно-
то стратегическо партньор-
ство помежду си, каза ки-
тайският топ дипломат Уан 
И по време на телефонен 
разговор с върховния пред-
ставител на ЕС по въпро-
сите на външните работи 
и политиката за сигурност 
Жозеп Борел.

В момента обменът на 
високо равнище между Ки-
тай и ЕС поддържа добър 
импулс и двете страни вяр-
ват, че партньорството е 
най-важната характеристи-
ка на отношенията им. Ки-
тай винаги се е отнасял по-
ложително към насърчава-
нето на отношенията с ЕС и 
отдава голямо значение на 
срещата на лидерите Китай 
– ЕС, насрочена за тази го-
дина, посочи Уан И.

По думите му нужни са 
повече междуинституцио-
нални диалози, които да 
компенсират прекъснатия 
обмен между Китай и ЕС 
през трите години на пан-
демията от COVID-19 и да 
дадат нов и силен тласък на 
всеобхватното стратегиче-
ско партньорство.

Борел посочи, че страте-
гията на ЕС „Глобален пор-
тал“ и инициативата „Един 
пояс, един път“ не си съпер-
ничат, а се допълват взаим- 

но, тъй като и двете целят 
насърчаване на глобалното 
развитие. Той подчерта, че 
очаква с нетърпение пред-
стоящата си визита в Пекин 
през есента и началото на 
нов стратегически диалог 
за подготовка за тазгодиш-
ната среща на лидерите на 
ЕС и Китай.

Борел и Уан И размени-
ха също мнения и по Украй-
на, Нигер и други междуна-
родни и регионални въпро-
си от общ интерес.

П

Дипломати от над 20 страни  
посетиха Синдзян

т 31 юли до 4 
август послани-
ци и дипломати 
от над 20 страни 
от Азия, Африка 
и Латинска Аме-

рика в Китай бяха на оби-
колка в Синдзян-уйгурския 
автономен регион. В Каш-
гар, Куча и Урумчи те посе-
тиха исторически забележи-
телности, джамии и пред-
приятия, където разговаря-
ха с местни жители и се за-
познаха с развитието и за-
щитата на етносите, рели-
гиите и културата.

Посланикът на Самоа 
в Китай Луаманувае Ал-
бърт Маринър заяви: „Ви-
дях много представители на 
уйгурския етнос – жени, де-
ца. Всички те имат норма-
лен и щастлив живот. Тези, 
които критикуват Китай (за 

О

К

отношението към уйгури-
те), трябва да дойдат да ви-
дят сами“.

Посланикът на Никара-
гуа Майкъл Кембъл посочи: 
„Никоя страна в света не би 
приела тероризъм и екстре-
мизъм на своя територия. 

Китай взе мерки да спре 
това и да насърчи мирното 
съществуване на различни-
те етноси, защити благопо-
лучието на всички хора. То-
ва е право на Китай, как-
то и желание на хората от 
всички етноси в страната“.
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6月2日，中共中央总书记、国家主席、中央军委主席习近平
在北京出席文化传承发展座谈会并发表重要讲话。这是

座谈会前，习近平2日下午在中国历史研究院考察。

瞭望·第一学习丨推动文明互鉴 
增强中华文明传播力影响力

2023年6月2日，习近平
总书记在出席文化传承发
展座谈会时发表重要讲
话。他强调，在五千多年中
华文明深厚基础上开辟和
发展中国特色社会主义，
把马克思主义基本原理同
中国具体实际、同中华优
秀传统文化相结合是必由
之路。

习近平总书记从 党和
国家事业发展全局战略高
度，全面总结阐述了中华文
明的突出特性，深刻指明
了“两个结合”的重大意义，
提出了建设中华民族现代
文明这一重大论断，为创造
属于中国这个时代的新文
化指明了方向。

在传承中发展
在推动中华优秀传统文

化创造性转化、创新性发
展的过程中，应当把握“两
个结合”的理论自觉和历史
主动，运用好马克思主义
立场观点方法，提炼中华
五千年文明的精华。

—坚持“两个结合”，创造
人类文明新形态。坚持马
克思主义基本观点和中国
立场，加强对中华优秀传
统文化的挖掘和阐发，使中
华民族最基本的文化基因
与当代文化相适应、与现
代社会相协调。应特别重
视挖掘中华五千年文明中
的精华，弘扬优秀传统文
化，把其中的精华同马克
思主义立场观点方法结合
起来，坚定不移走中国特
色社会主义道路。

—坚定文化自信，传承
弘扬中华民族数千年积累
的伟大智慧。中国优秀传
统文化中丰富的哲学思想、
人文精神、教化思想、道德
理念等，可以为认识和改造
世界提供有益启迪，为治
国理政提供有益启示，为
道德建设提供有益启发。

—坚持守正创新，以现
代化视野弘扬中华优秀传
统文化。以辩证的态度对
待中华传统文化，坚持古
为今用、以古鉴今，坚持有
鉴别的对待、有扬弃的继
承。守正创新、推陈出新，
运用现代科技手段丰富中
华优秀传统文化的表现形
式，让收藏在博物馆里的文
物、陈列在广阔大地上的
遗产、书写在古籍里的文字
活起来。

—推动文明互鉴，广泛
吸收借鉴人类文明成果。
坚持弘扬平等、互鉴、对
话、包容的文明观，以宽广
胸怀理解不同文明对价值
内涵的认识，尊重不同国家
人民对自身发展道路的探
索，以文明交流超越文明
隔阂，以文明互鉴超越文
明冲突，以文明共存超越
文明优越，弘扬中华文明蕴

含的全人类共同价值，推
动构建人类命运共同体。

推动中华文化“走
出去”

在中华文化的国际传播
中，应坚持守正创新，树立
全球视野，通过扩大人员
往来、加强双多边人文合
作、不断丰富交流内容、拓
展合作渠道等方式，推动
文明互鉴，全方位提升中华
文明传播力影响力。

—深化对外传播，增强
习近平新时代中国特色社
会主义思想的国际认同。
深入阐释中国式现代化、人
类命运共同体等重大理念
的文化根源，加强全球文明
倡议的国际传播。全力推进
习近平总书记重要著作的
翻译出版发行，与国内外机
构打造联合传播平台，全面
展现中华文化和中国精神
的时代精华。坚持精英传
播与大众传播并重、学术阐
释与通俗解读并重，全面、
准确、生动地对外阐释习近
平新时代中国特色社会主
义思想的丰富内涵、思想体
系、实践要求，增强习近平
新时代中国特色社会主义
思想的国际认同。

—协调各方力量，完善
中外文明交流互鉴工作格
局。完善顶层设计，研究制
定推动中外文明互鉴发展
纲要。在深入调研的基础
上，对目标、内容、路径、
渠道、实施主体、政策支
持、资源统筹等进行系统
规划，构建与中国综合国
力和国际地位相匹配的文
化软实力。加强协同协作，
协调政府、专业机构、企业
等多元文化力量，用好国
际组织、民间组织、中资企
业、华侨华人、媒体智库、
文艺院团和文博机构等资
源，建设多层次文化交流
体系。发挥政策的保障性
作用，建立完善的中华文化

走出去政策扶持体系，激
发中华文化国际传播主体
的创造力和竞争力。

—开展系统研究，加强
文明交流话语创新和叙事
体系建设。深化中华优秀
传统文化理论研究，加强
与国内外高校、社科研究
机构、重要智库和专家学
者的联合研究，系统展现
中华优秀传统文化的精神
内核和理念价值。深入挖
掘和提炼中华文明中蕴含
的思想、理念、精神、价值
观等深层次内涵，提炼展
现中华文化精髓。加强中华
文化对外话语体系建设，
注重中华文明中具有当代
价值的思想精神和价值理
念的传播，从文化上讲清
楚今天的中国是什么样的
国家、中国人是什么样的
人。注重对于中华文明中
具有世界意义的思想精神
和价值理念的对外传播，
从文化上讲清楚中国发展
对世界意味着什么。

—强化知识传播，实施
中华文明对外出版工程。
发挥对外出版在文化传播
中的独特优势，结合国外
读者关切，策划出版更多
体现中国精神、中国价值、
中国智慧、中国方案的精品
图书，打造新时代国际出
版品牌。加强对外译介，用
融通中外的语言、优秀的
翻译作品讲好中国故事。

—密切人文交往，打造
国际交流对话平台。重视
人际传播作用，完善各类
文化传播机制性平台，结合
区域合作机制、公共外交
等，扩大和深化文化交流。
围绕治国理政与全球治
理、人文对话、青年交流等
重点，打造有影响力的国
际对话平台。用好国际文化
资源，办好国际文化交流
奖项评选，加强双多边人
文合作，增强中华文明传播
力影响力。

全国军粮部门全力保
障洪涝灾区粮油供应

新华社北京8月7日电
连日来，北京、河北、黑龙
江、吉林等多地遭受暴雨
袭击，北京房山、门头沟，
河北涿州、涞水，黑龙江
哈尔滨，吉林舒兰等多个
地区洪涝灾害严重，国家
粮食和物资储备局军粮供
应办公室迅速启动应急保
障机制，调度相关省份军
粮管理机构全力做好救灾
部队和灾区群众的粮油保
障工作。

洪涝灾害发生后，国家
粮食和物资储备局军粮供
应办公室及时指导北京、
河北、黑龙江、吉林等省（
市）军粮系统第一时间启

动应急预案，及时对接参
与救援的解放军和武警部
队有关单位，全力做好军
粮供应保障，确保部队救
援到哪里，军粮就供应到
哪里。同时，全国各军粮
供应站点及时关注汛情变
化，做好安全排查，确保
库存军粮存储及配送路途
安全。他们还积极筹措速
热食品和矿泉水等物资，
为救灾部队提供坚强后勤
保障。

目前，全国各级军粮供
应站点库存充足，军粮系
统24小时安排专人值班值
守，随时为救灾部队和灾
区群众提供应急保障。

盛夏时节，在贵州省安
顺市关岭布依族苗族自治
县和黔西南布依族苗族自
治州贞丰县的交界处，草
木苍翠。峰峦蜿蜒之间，
花江峡谷大桥正在紧张有
序建设中。花江峡谷大桥
是贵州省六安高速公路的
关键控制性工程，建成后
主桥桥面与谷底的北盘江
距离达625米，预计2025
年竣工。花江峡谷大桥建
成以后，将超越杭瑞高速
公路上的北盘江大桥，成

为世界第一高桥。
花江峡谷大桥坚持把

环境保护、生态融合、旅
游融合贯穿项目建设全过
程。万桥飞架的贵州，正
在探索一条独特的旅游产
业发展之路，向国内外游
客充分展现山区交通的巨
变。花江峡谷大桥作为贵
州省桥旅融合示范性项目
工程，将成为集桥梁观光
与高空探险的“桥旅融合”
多功能综合体，带动当地
旅游经济发展。

四季中国丨向上登攀 花
江峡谷大桥的夏日奋进
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Б

Н

ил Нилсън, ди-
ректор на НАСА,  
наскоро посе-
ти Аржентина. 
На пресконфе-
ренция в Буенос 

Айрес той изброи постиже-
нията на Китай за изучава-
не на Луната и Марс, твър-
дейки, че между Китай и 
САЩ съществува „косми-
ческа надпревара“. 

Тези думи всъщност ни 
връщат обратно във време-
то на Студената война. 

Нищо чудно, че местни-
те аржентински медии ко-
ментират това изказване на 
Нилсън по време на прес-
тоя му в Аржентина като 

преследване на „политиче-
ски цели“. 

През 2018 г. тогавашни-
ят вицепрезидент на САЩ 
Майк Пенс заяви, че САЩ 
„ще доминират в Космоса, 
точно както доминират и 
на Земята“. 

През 2020 г. Министер-
ството на отбраната на 
САЩ обяви „Стратегия за  
космическа отбрана“, твър-
дейки, че космическото 
пространство е уникално 
„бойно поле“ и Пентагонът 
планира да изгради косми-
ческа армия, която да под-
държа „първенството на 
Щатите“. Според статисти-
ката в бюджета за отбрана 

на САЩ през 2023 година 
средствата, инвестирани в 
космическата област, над-
хвърлят 50 милиарда щат-
ски долара. От тях 26,3 ми-
лиарда щатски долара са 
били разпределени за кос-
мическата армия на САЩ, 
увеличение с над 40 про-
цента.

Времената отдавна ве-
че са променени, но САЩ 
отказват да променят свои-
те възгледи. Щатите пов-
тарят сценария от времето 
на Студената война, но то-
ва няма да бъде прието от 
останалия свят.

Що се отнася до Китай, 
космическата програма на 

страната от самото си на-
чало се придържа към цел-
та за мир. 

През 2003 г. първият  
китайски тайконавт, Ян Ли-
уей, по време на своята ми-
сия взе със себе си знамето 
на ООН. От Космоса той 
посочи мотото на Китай: 
„Мирно използване на Кос-
моса за благоденствие на 
цялото човечество“. 

Китайската космическа 
станция е първият в истори-
ята подобен проект, който е 
отворен за всички държави 
– членки на ООН. Космо-
сът е общият дом на чове-
чеството, а не арена на хе-
гемонията.

а 26 юли ки-
тайският Дър-
жавен център за 
спешно реагира-
не при компю-
търни вируси и 

компанията „360“ установи-
ха, че Центърът за наблюде-
ние на сеизмичната дейност 
на град Ухан е бил подло-
жен на кибератака, която е 
била инициирана от хакер-
ска група на американско-
то правителство.

Граждански институции 
непрекъснато са обект на 
кибератаките на Съеди-
нените щати. През 2013 г. 
Едуард Сноудън, бивш слу- 

жител на Централното раз-
узнавателно управление на 
САЩ, разобличи шпионска-
та система на САЩ Prism. 
Тогава той посочи, че САЩ 
всъщност се опитват да на-
блюдават цялото глобално 
киберпространство.

Изследователите в све-
товен мащаб, занимава-
щи се с киберсигурността, 
са на мнение, че САЩ се 
стремят да поддържат своя-
та хегемония в глобално-
то киберпространство и 
за тази цел дори шпио- 
нират съюзниците си. 

По време на управление-
то на Барак Обама тога- 

вашният германски канц-
лер Ангела Меркел бе под-
слушвана от американските 
разузнавателни агенции, за 
което двете държави има-
ха спорове.

За САЩ засилването на 
мониторинга над Китай е 
необходимо средство за 
стратегическата конкурен-
ция с него. Чрез подслуш-
вания и наблюдения те се 
надяват да разберат и до-
кажат „тайните“ за успе-
хите на страната, която се 
стреми да ги настигне, та-
ка че да не бъдат „застра-
шени“ от възхода на Китай. 
За да следят всяка стъпка 

на Китай, те полагат всич-
ки усилия да подслушват и 
наблюдават всички универ-
ситети и колежи в страна-
та. Съобщено бе, че в мре-
жата на Центъра за наблю-
дение на сеизмичната дей-
ност на град Ухан е пуснат 
вирус троянски кон. Тази 
програма е със задна вра-
тичка и може незаконно да 
контролира и краде данни 
за сеизмичния интензитет, 
събирани от уханския Цен-
тър. Това поведение застра-
шава националната сигур-
ност на Китай.

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Космическата 
програма на 
Китай  
от самото 
си начало се 
придържа към 
целта за мир

Н
еотдавна Кама-
рата на пред-
ставителите на 
САЩ прие За-
кон за междуна-
родна солидар-

ност с Тайван, твърдейки, 
че резолюция № 2758 на 
ООН „само признава пра-
вителството на Китайска-
та народна република като 
единствения законен пред-
ставител на Китай в ООН, 
но не включва представи-
телните права на Тайван в 
организацията, нито заема 
позиция относно отношени-
ята между Китайската на-
родна република и Тайван“. 

Чрез тези аргументи Ва-
шингтон изкривява смисъла 
на резолюцията и мами об-
щественото мнение по въ-
проса за Тайван. Резолюция 
№2758 на ООН потвържда-
ва възстановяването на вси- 

чки права на КНР и пре-
ди време изгони незабавно 
незаконните представители 
на Тайван. 

Резолюцията освен то-
ва също изяснява, че пра-
вителството на Китайската 
народна република е един-
ственото легитимно прави-
телство на Китай в ООН 
и няма такова нещо като 
т. нар. два Китая или „две 
държавни правителства“. 
Може да се каже, че ре-
золюцията реши напълно 
всички политически, прав-
ни и процедурни въпроси, 
свързани с представител-
ството в ООН на цял Ки-
тай, включително Тайван.

Поредица от междуна-
родни правни документи, 
включително Декларация-
та от Кайро и Деклараци-
ята от Потсдам потвържда-
ват суверенитета на Китай 

над Тайван. САЩ също са 
подписали тези документи 
и трябва да им е напълно 
ясно, че Тайван е част от 
Китай и този въпрос няма 
нужда да бъде допълнител-
но дискутиран. 

Сегашният закон, приет 
от Вашингтон, е умишлена 
спекулация преди провеж-
дането на новата сесия на 
Общото събрание на ООН.

Принципът за „един Ки-
тай“ е общ консенсус на 
международната общност.  
182 страни по света, вклю-
чително САЩ, са установи-
ли дипломатически отноше-
ния с Китай въз основа на 
този принцип и всички са 
поели ангажимента да се 
справят с неправителстве-
ния, икономически и култу-
рен обмен с Тайван по „не-
официален“ начин. 

Във важни международ- 

ни организации, като СТО, 
МОК, АТИС и СЗО, органи-
заторите трябва да се кон-
султират с Китай за ква-
лификация, идентичности 
и номинални квалифика-
ции на Тайван при участие 
в работните процеси на ор-
ганизациите. 

САЩ оспорват този 
принцип под формата на 
вътрешно законодателство, 
като по този начин оспорват 
международния ред, уста-
новен след края на Втора-
та световна война, а заед-
но с това и консенсуса на 
международната общност, 
принципите на междуна-
родното право и основни-
те норми на международ-
ните отношения. Тези те-
хни действия доказват, че 
именно САЩ са най-голе-
мият разрушител на меж-
дународния ред.

САЩ изкривяват смисъла на резолюция № 2758 
на ООН и мамят общественото мнение за Тайван

Щатите пратиха шефа на НАСА в Аржентина, за да 
обявят „космическа надпревара“ с Китай 

За Вашонгтон засилването на мониторинга над Китай е 
необходимо средство за стратегическата конкуренция

Приетият от 
в САЩ Закон за 
международна 
солидарност с 
Тайван твърди, 
че резолюция 
№ 2758 на ООН 
„само признава 
правителството 
на КНР като 
единствения 
законен 
представител  
на Китай в ООН"

Занимаващите се 
с киберсигурност 
в световен мащаб 
са на мнение, че 
САЩ се стремят 
към хегемония 
в глобалното 
киберпространство
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итайските частни 
компании при- 
вличат внима-
нието на света с 
нарастващо при-
съствие в пуб-

ликувания неотдавна спи-
сък на Fortune Global 500. 
Две звездни частни фирми 
– производителят на бате-
рии Contemporary Amperex 
Technology Co (CATL) и 
платформата за доставка 
на храна Meituan – тази го-
дина се появиха за първи 
път в списъка.

Бързият растеж на две-
те фирми е показателен за 
импулса на развитие на ки-
тайските частни компании 
благодарение на енергична-
та подкрепа на държавната 
политика, опровергавайки 
безотговорното твърдение 
на чуждестранни медии, че 
Китай затяга политиките 
или дори потиска частния 
сектор, казаха експерти.

В тазгодишния списък 
Fortune Global 500 общо 39 
китайски компании напра-
виха своя дебют или вля-
зоха отново в списъка. Ед-
но забележително допълне-
ние е Contemporary Amperex 
Technology Co (CATL), кой-
то постигна приходи от про-
дажби от 48,8 милиарда до-
лара през 2022 г.

Броят на интернет ком-
паниите в списъка на 
Fortune Global 500 се е увели-
чил до осем, с еднакво пред-
ставителство на китайски 
и американски фирми. Из-
броените интернет компа-
нии са Amazon, Alphabet, 
JD, Alibaba, Meta Platforms, 

мериканският кон-
гломерат за чипо-
ве Intel наскоро 
построи нов цен-
тър за иновации 
в Шънджън, про-

изводствения и техноло-
гичен център в южноки-
тайската провинция Гуан-
дун, като компанията раз-
шири сътрудничеството си 
с китайски партньори и из-
ползва потенциала на ог-
ромния китайски пазар, въ-
преки натиска на правител-
ството на САЩ за техноло-
гично отделяне.

Новият център за ино-
вации се намира в квартал 
Наншан в Шънджън и има 
за цел да служи като плат-
форма за обмен на инова-
ции, създадена съвместно от 
областното правителство.

Говорейки на церемо-
нията по откриването, Уан 
Жуей, старши вицепрези-
дент и председател на Intel 
China, каза, че чрез тази 
иновативна платформа за 
обмен те допълнително ще 
използват предимствата на 
Intel в технологиите и еко-
системите, ще работят с 
партньорите си за насър-
чаване на иновации, които 
отговарят на местните нуж-
ди, както и за подкрепа на 
интеграцията и развитието 
на нововъзникващи индус-
трии в района на Големия 
залив и в цял Китай.

Центърът за иновации 
ще се фокусира върху из-
куствения интелект (AI), 
разработката на приложе-
ния за чипове, периферни-
те изчисления, цифровото 

развитие и други авангард-
ни области, според изявле-
нието.

Решението на Intel слу-
жи като пореден пример за 
това как водещите светов-
ни технологични компании, 
включително тези от САЩ, 
разширяват сътрудничест-
вото с китайски фирми на 
китайския пазар, въпреки 
действията на САЩ за от-
деляне и репресии в тех-
нологичната област, каза-
ха експерти.

След като Америка ед-
ностранно започна „война с 
чипове“ срещу Китай, ста-
на очевидно, че въздействи-
ето е еднакво пагубно за 
САЩ и все повече и по-
вече американски компа-
нии достигат точка на пре-
чупване, каза Ма Джихуа, 

К

А

Китайските частни компании нагоре  
в класацията на Fortune Global 500

Конгломератът за чипове  
Intel изгради център  
за иновации в Шънджън

Tencent, Meituan и Uber.
Подобно на CATL, ки-

тайският представител на 
платформената икономика 
Meituan също направи своя 
дебют в престижния спи-
сък. Двете изброени ком-
пании представляват двете 
важни посоки на бъдещото 
развитие на Китай.

„CATL представлява про- 
цъфтяващата нова енергий-
на индустрия на Китай в 
контекста на зеленото раз-
витие, докато Meituan сим-
волизира дигиталната и ин-
телигентна индустрия, оли-
цетворявайки динамичната 
платформена икономика в 
страната. 

Когато се комбинира с 
изкуствен интелект, плат-
формената икономика 
ще предложи достатъчно 

възможности за много част-
ни компании“, каза пред в. 
„Глобал таймс“ Уан Пън, 
асоцииран научен сътруд-
ник в Пекинската академия 
за социални науки. 

„Включването им в спи-
съка дава силен тласък на 
растежа на частния сектор 
в Китай и бележи крайъгъ-
лен камък в тяхното разви-
тие“, каза Уан, добавяйки, 
че правителството последо-
вателно е подкрепяло тях-
ното развитие.

Ли Чан‘ан, професор в 
Академията за изучаване на 
отворената икономика на 
Китай към Университета за 
международен бизнес и ико-
номика, също каза пред  в. 
„Глобал таймс“, че „твърде-
нията на някои чуждестран-
ни медии за това, че Китай 

потиска частните фирми, са 
погрешни... тъй като ско-
рошното развитие на част-
ната икономика е повлия-
но главно от макроиконо-
мическата ситуация“.

В интерес на истината, 
китайското правителство е 
приложило мерки, насоче-
ни към укрепване на част-
ния сектор, демонстрирай-
ки своя ангажимент за съз-
даване на здравословна и 
справедлива пазарна среда 
за всички видове компании.

Наскоро осем китайски 
министерства съвместно 
пуснаха 28 мерки в под-
крепа на частната иконо-
мика. Мерките включват 
осигуряване на справед-
лив достъп за частни фир-
ми да участват в значи-
ми национални проекти и 

старши индустриален ана-
лизатор от Пекин, пред в. 
„Глобъл таймс“, отбеляз-
вайки, че противно на пла-
нираните цели на САЩ, 
китайската индустрия за 
чипове не се е сринала и 
страната търси все повече 
алтернативи.

Съгласно настоящата рам- 
ка американските компа- 
нии се съобразяват с огра-
ничителните правила на 
правителството си, но в съ-
щото време търсят начи-
ни да участват в процеса 
на развитие на китайската 

индустрия за чипове колкото 
е възможно повече, добави  
експертът.

Базираната в САЩ фир-
ма за чипове Nvidia мо-
дифицира своите чипове 
H100, за да се съобрази с 
ограниченията на САЩ за 
продажбите на усъвършен-
ствани AI полупроводни-
ци в Китай, а друга аме-
риканска фирма за чипо-
ве – AMD, също обмисля 
подобна стратегия за свои-
те MI300 и MI250 чипове, 
съобщи наскоро агенция 
Ройтерс.

технологични инициативи, 
предоставяне на увеличе-
на финансова и поземле-
на подкрепа и засилване на 
правната защита.

Това е ясна индикация 
за решимостта на страната 
да засили подкрепата си за 
частния сектор и трябва да 
се отбележи, че тези дейст-
вия дойдоха непосредствено 
след издаването за изчерпа-
телни насоки за икономика-
та от Централния комитет 
на Комунистическата пар-
тия на Китай и Държавния 
съвет, които също се фоку-
сираха върху стимулиране-
то на растежа на частната 
икономика.

Въпреки че икономи-
ческото възстановяване на 
Китай не е толкова бър-
зо, колкото някои очаква-
ха, цялостната ситуация 
остава положителна, като 
ролята на китайската ико-
номика в света става все 
по-значима. По време на 
този процес частната ико-
номика е изиграла ключо-
ва роля, казаха експерти.

От 2012 г. насам делът на 
частната икономика в БВП 
на Китай се е увеличил от 
по-малко от 50 процента до 
над 60 процента. Частните 
предприятия в Китай нарас-
наха от 10,86 милиона през 
2012 г. до над 47 милиона 
през 2022 г.

„Като се имат предвид 
тези данни, има сериозна 
причина да вярваме, че ки-
тайските частни предприя-
тия ще имат широка въз-
можност за развитие в бъ-
деще“, каза още Ли Чан‘ан.
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Китай отбеляза значително увеличение на размера на цифровата си икономика през 
последните седем години на фона на ускореното развитие на глобалната цифрова 
икономика, съобщава англоезичното китайско издание „Чайна дейли“.
Според изследователски доклад, публикуван на 5 юли на главния форум на 
Конференцията за глобална цифрова икономика 2023 г. в Пекин, мащабът на 
цифровата икономика на Китай се е увеличил с 4,1 трилиона долара от 2016 до 2022 
г., с общ годишен темп на растеж от 14,2 процента. Мащабът на цифровата икономика 
на Китай нарасна до 50,2 трилиона юана (6,96 трилиона долара) през 2022 г.

елът на дигитал-
ната икономика 
в БВП на стра-
ната се повиши 
до 41,5 процента, 
което я прави ва-

жен двигател за стабилен 
растеж и трансформация.

В момента страните по 
света ускоряват развитие-
то на ключови области на 
цифровата икономика и ак-
тивно се възползват от въз-
можностите за развитие в 
области като цифрови тех-
нологии и индустрии, ин-
дустриална цифровизация 
и елементи от данни.

Например до март 2023 г.  
256 мрежови оператора в 95 
страни и региони са комер-
сиализирали 5G технологи-
ята, с 1,15 милиарда 5G по-
требители по целия свят и 
30,6 процента покритие на 
населението от 5G мрежа, 
увеличение от 5,5 процента 

на годишна база.
През 2022 г. приходите 

на глобалния пазар на из-
куствен интелект се пока-
чиха до 450 милиарда до-
лара, което е ръст от 17,3 
процента на годишна база. 
Броят на предприятията за 
еднорози в глобалната ди-
гитална икономика достиг-
на 1032, което представлява 
74,14 процента от глобални-
те предприятия на едноро-
зи, с приблизителна стой-
ност от 24,95 трилиона юа-
на, според доклада.

Мей Хон, академик от 
Китайската академия на на-
уките, каза, че цифровата 
трансформация на Китай 
напредва от областта на по-
треблението и услугите към 
производствения сектор в 
реалната икономика.

Данните показват, че 
през 2022 г. оперативният  
доход на китайската индус- 

трия за производство на 
електронна информация 
е бил 15,4 трилион юана, 
докато софтуерният биз-
нес е направил 10,8 три-
лиона юана доход, а ин-
дустрията с големи данни 
е направила 1,57 трилиона 
юана, поставяйки солидна 
индустриална и техноло-
гична основа за интегри-
раното развитие на инфор-
матизация и индустриали-
зация. Ахмед Абдел Хафез, 
председател на изпълни-
телното бюро на египет-
ския върховен съвет за ки-
берсигурност, посочва, че 
постиженията на Китай в 
развитието на цифровата 
икономика са привлекли 
световно внимание. 

Отварянето на нация-
та създаде възможности за 
развитие за други страни и 
им даде шанса да споделят 
дивидентите за развитие на 

а Международния кон-
грес по фундаментална 
наука (ICBS), проведен 
неотдавна в Пекин,  ня-
колко участващи във фо-
рума учени подчертаха 

значението на култивирането на 
таланти във фундаменталните на-
учни изследвания в Китай. Те на-
сърчиха младите хора да се проти-
вопоставят на авангардни въпроси 
във фундаменталната наука, съоб-
щи агенция Синхуа.

Носителите на Медала на  
Фийлдс Шин Тун Яу, Каушер Бир-
кар и Максим Концевич, като и но-
сителят на наградата Turing Andrew 
Чи Чих Яо споделиха своите вижда-
ния за подпомагането на израства-
нето на таланти и развитието на 
фундаменталните изследвания в 
обменните дейности с универси-
тетски преподаватели и студенти.  

„Надяваме се, че младите хора 
могат активно да общуват с пър-
вокласни учени у нас и в чужбина 
чрез този конгрес, за да могат да 
видят докъде са стигнали най-на-
предналите науки в света и да си 
поставят ясни цели“, каза матема-
тикът Шин Тун Яу, председател на 
ICBS и декан на Qiuzhen College в 
университета „Цинхуа“.

„Много е важно за младите хора 
да общуват със световноизвестни 
учени и да слушат техните изказва-
ния“, добави Яу. Той припомни, че е 

Д

Н

Постиженията на КНР  
в цифровата икономика 
привличат световно внимание

Учените наблягат на култивирането на таланти  
във фундаменталните изследвания

големия пазар на Китай. 
Пекин и 18 партньор-

ски града, включително 
Абу Даби, Лондон, Макао, 
Сан Франциско, Виена, Ви-
ентян и Сарагоса, обяви-
ха инициатива за сътруд-
ничество между градове-
те за партньорство в гло-
балната цифрова икономи-
ка по време на състояла-
та се неотдавна в Китай 
конференция, посветена на 
развитието на цифровата 
икономика. Инициативата 

обхваща аспекти като уско-
ряване на процеса на ци-
фрова трансформация на 
градовете, зелено разви-
тие чрез цифрово овластя-
ване и подкрепа на глобал-
ното цифрово приобщава-
що сътрудничество. Това 
сътрудничество цели да се 
изгради мрежа за отворе-
ни иновации за цифровата 
икономика в многостран-
ни рамки между чуждес-
транни градове и в много-
странни рамки.

разрешил важен въпрос през 1979 г.,  
защото е чул мнението на носите-
ля на Медала на Фийлдс Дейвид 
Мъмфорд. Този спомен той пази 
за цял живот.

Андрю Чи Чих Яо, академик 
на Китайската академия на науки-
те, каза, че младите хора в Китай 
са много умни и „всъщност всич-
ко, от което се нуждаят, е малко 
помощ“. Те могат да получат но-
ви знания в колежански курсове и 
могат да се срещнат с някои добри 
професори, които да ги насърчават 
да проявяват любознателност и из-
следователски дух. Такъв вид рас-
теж на таланта ще има значение.

Той добави, че е дошла новата 
вълна на изкуствения интелект и 
това ще има огромно и широко-
обхватно въздействие върху акаде-
мичните среди, индустрията и дори 
цялото общество в бъдеще. Държа-
вите трябва да се стремят да създа-
дат добра среда за насърчаване на 
повече учени да правят изследва-
ния и да „използват любопитство-
то, за да открият проблемите, кои-
то искат да решат“. 

Успоредно с това трябва да се 
укрепва международният обмен и 
да работят заедно, смята проф. Кау- 
чер Биркар от университета „Цин-
хуа“. Той смята, че в допълнение 

към нерешените математически въ-
проси, най-голямото предизвика-
телство пред математиката е обуче-
нието и образованието. Обучение-
то в стил учебник, което казва на 
учениците какво да правят и как-
во да не правят, ще накара много 
ученици да се почувстват отегче-
ни от математиката, да се отдале-
чат от нея и да не могат да се на-
сладят на математическото заба-
вление, добавя ученият. 

Максим Концевич, професор в 
Института за напреднали научни 
изследвания във Франция, смята, 
че е много важно повече тийней-
джъри да усетят красотата на ма-
тематиката, защото само любовта 
може да ги вдъхнови да полагат не-
престанни усилия в изследовател-
ската дейност. 

Според Шин Тун Яу държави-
те ще трябва да отдават по-голя-
мо значение на фундаменталната 
наука, да инвестират в нея повече 
ресурси, да привлекат повече та-
ланти за участие във фундаментал-
ни научни изследвания, да култи-
вират обществен интерес и да на-
сърчават международното сътруд-
ничество и споделяне. Защото тя 
е крайъгълният камък на човеш-
кото познание. Тя е мощна движе-
ща сила, която трябва да ръково-
ди бъдещето на човечеството и да 
насърчава социалния прогрес“, по-
сочва Шин Тун Яу.
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Поглед към 
изминалото 
полугодие

Китайска Нова година:
От 20 до 22 януари в Ки-

тайския културен център в 
София по повод Пролетния 
фестивал 2023 г. бе органи-
зирана „Весела китайска 
Нова година“, която е свое- 
образна ежегодна марка и 
продължи три дни. 

Форум „Перлите  
на Великия канал“

На 27 февруари успешно 
се проведе конференцията 
за промоция на културния 
туризъм „Перлата на кана-
ла, очарователните Пекин 
и Нинбо“. 

Обмен на възможности  
за чартърни полети

На 27 март Китайският 
културен център в София и 
Бюрото за култура, радио, 
телевизия и туризъм на об-
щина Нинбо успешно орга-
низираха туристически об-
мен между Китай и пред-
ставители на ЦИЕ и биз-
нес среща за реализиране на 
чартърни полети в София.

Ден на китайския  
език на ООН

Около 20 април се прове-
доха различни събития, пос-
ветени на китайския език, 
за да се отпразнува настъп-
ването на 14-ия „Ден на ки-
тайския език на ООН“.
Първи Китайско-български 

фестивал за културата  
на ушу

На 29 април тържествено 
бе открит фестивалът „Купа 
на България за младежи“, 
организиран съвместно от 
Китайският културен цен-
тър в София и Българска-
та федерация по ушу.

Посещение на Музея на 
чая в Хаджоу

Стартира първата кул-
минация от поредицата дей-
ности на „Чай за хармония“ 
– българската икономиче-
ска и търговска група за 
културен туризъм беше по-
канена да посети Музея на 
чая в Ханджоу.

„Навлизане в китайската 
музика“

На 8 юни се проведе лек-
ция за популяризиране на 
познанията за древната ки-
тайска музика пред българ-
ската публика.

„Съчуан – съкровището  
на рая“ 

От 21 до 22 юни като 
третата част от поредицата 
лекции „Китайски истории“ 
Симеон Идакиев презенти-
ра филма си „Съчуан – съ-
кровището на рая“.

За произхода на 
китайското изкуство

На 23 юни Лиен Миен, 
заместник-директор на Ху-
дожествения музей на Ки-
тайската академия за изку-
ства и директор на Музея на 
народното изкуство, пред-
стави „Хората: от малките 
до големите, неща: от среда-
та към вселената“ и „Мате-
риалът: от финото до осем- 
те крайности“, описвайки 
произхода на китайското из-
куство и неговото развитие 
в различните периоди.

„От Забранения град до 
Дворцовия музей“

На 29 юни Рън Уанпин, 
зам.-директор на Дворцо-
вия музей, изнесе програм-
на реч на тема, която бе по-
срещната с голям интерес.
Представянето на книгата 

„Книга на песните“
На 16 юни Китайският 

културен център и Асоциа- 
ция „Петко Хинов“ предста-
виха българския превод на 
книгата „Книга на песните“, 
която е посмъртната твор-
ба на Петко Хинов, а съ-
що и енциклопедия за Дре-
вен Китай. 

Сесия за споделяне  
на книги

На 29 юни в Китайския 
културен център София се 
проведе сесията за споделя-
не на книги „Китай в очите 
на българите“ и представя-
нето на книгата „Въпроси и 
отговори за Китай“.

Поглеждайки назад към тази година, досега 
Китайският културен център в София проведе 
общо близо 40 културни събития по 8 основни 
теми. Посрещна 18 китайски административни 
делегации и групи за народно творчество, 
събитията на място бяха впечатляващи и 
вдъхновяващи. 
Каним ви да прегледаме заедно тези прекрасни 
моменти...

Китайският културен център:  
ярки творчески прояви 

Започна поредицата  
„Чай за хармония“

На 25 май успешно се 
проведе церемонията по от-
криването на „Чай за хар-
мония“ и медийната среща 
за дегустация на чай.

Курс по чаена церемония
На 13 и 14 май офици-

ално стартира курсът за 
обучение на чаени майсто-
ри, воден от специалист по 
китайски чай Бойка Ми-
хайлова.

Центърът участва в 
Празника на розата

На 4 юни Китайски-
ят културен център в Со-
фия направи своето дебют-
но участие на ежегодния 
Фестивал на българската 
роза в Казанлък и участ-
ва в най-мащабния парад 
в България.

„Покана за вълшебство – 
изложба на чаени чаши“
Изложбата, която се про-

вежда от 12 години и съби-
ра творбите на повече от 
4000 художници, за първи-
ят път се проведе в чужби-
на. Гостите бяха възхитени 
от разнообразните експона-
ти и тяхната естетическа и 
новаторска стойност.

Чаено събиране за 
дипломатическия кръг

На 21 юни г-жа Ся Джъ-
шун, съпругата на посла- 
ника на Китай в Бълга-
рия, беше домакин на тра-
диционни чаеното парти за 

посланици в България „Чай 
за хармония“. 

Присъстваха повече от 
десет гости, съпрузи и съ-
пруги на посланици от 
Швейцария, Дания, Кипър, 
Армения, Аржентина, Ин-
донезия, Молдова, Ирак и 
други страни, както и ръ-
ководители на български 
организации за правата на 
жените.

Среща на чаени 
корпорации

На китайско-българска-
та среща за фирми, свърза-
ни с внос и производство на 
чай, над дузина предприя-
тия за чай от Нинбо, Хан-
джоу и Лъшан в Китай до-
несоха своите фирмени про-
дукти и обсъдиха възмож-
ността за сътрудничество с 
български компании.

Роботът Уан Янмин
Н. Пр. Дун Сяодзюн, по-

сланик на Китай в Бълга-
рия, официално представи 

робот, подобие на калигра-
фа Уан Янмин. Този ми-
слител от времето на ди-
настията Мин, роден в 
Нинбо, представя идеята 
за „единството на знание-
то и действието“ на Евро-
пейския континент, преда-
вайки китайски философ-
ски идеи и концепции. 

Фестивалът на 
драконовите лодки

От 24 до 25 юни се със-
тоя фестивалът, иницииран 
от Посолството на Китай 

в България, Китайският 
културен център в София 
и Българска културна асо-
циация с драконови лодки.

Китайско-български 
форум, посветен на 

музейното дело
На 26 юни успешно се 

проведе Международният 
форум „Китайско култур-
но наследство – Бъдещето 
на музеите“, съвместно про-
веден от Китайското посол-
ство в България, Китайския 
културен център в София и 
българската „Фондация за 
култура“.

Серия лекции  
„Китайски истории“:

На 7 юни в Китайския 
културен център в София бе 
представен „Филмово изку-
ство и културно многообра-
зие“ като първа лекция от 
цикъла. Лектор бе Сие Фей, 
известен китайски режи-
сьор и професор от Пекин-
ската филмова академия.
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Замисълът на Пекинския национален стадион 
е смятан за чудо на модерните архитектура 
и инженерство. Той е проектиран от 
живеещите в Швейцария архитекти Жак 
Херцог и Пиер Дьо Морон, заедно с колегата 
им Стефан Марбах и Китайската група 
за архитектурен дизайн и изследвания, 
ръководена от нейния главен архитект 
Ли Синган. Стадионът, по-известен като 
„Гнездото“, се простира на повече от 254 600  
квадратни метра, а построяването му 
отнема пет години. Той е изграден специално, 
за да стане домакин на Летните олимпийски 
и параолимпийски игри през 2008 година и 
оттогава се превръща в зашеметяваща 
икона на модерен Пекин – град с над 
3000-годишна история. 

забележителности

зграждането на 
„Птичето гнез-
до“ (鸟巢), или 
Niǎocháo на ки-
тайски, стру-
ва колосалните 

423 милиона щатски дола-
ра, малка част от 40-те ми-
лиарда щатски долара, из-
разходвани за подготовка-
та на Олимпийските игри 
в Пекин. Днес техническо-
то съвършенство на „Гнез-
дото“, съчетано с неговата 
творческа визия, се впис-
ва добре в северния град-
ски район на града, който 
е дом на почти 22 милиона 
жители.

Дизайнът на „Птиче-
то гнездо“ е вдъхновен по 
много начини от китайската 
култура. Овалната форма на 
стадиона представлява „не- 

И

Емблематичният стадион „Гнездото“ – 
техническо съвършенство и творческа визия

бесата“ и е символ за „ве-
ликата природа“ на земята 
с общата тема за баланса. 
Стоманената рамка напом-
ня за китайската „напукана 
керамика“. Привидно случа-
ен, моделът се подчинява на 
сложни правила, за които е 
дефинирана усъвършенства-
на геометрия. Първоначал-
ната концепция за фасада-
та идва от идеята за еди-
нична нишка, увита в пре-
плитаща се форма, подоб-
но на гнездо.

Блясъкът на решетката 
е изразен в множеството 
пентаграми, създадени от 
нейната функционална ге-
ометрия, които напомнят 
на звездите на китайско-
то знаме. Резултатът от те-
зи различни философии 
на дизайна се проявява в 

структура с форма на ку-
па с елипсовидна щрихо-
вана решетка, изобразява-
ща феноменалната артис-
тична зрялост, която е от-
личителен белег на всички 
китайски занаяти, като ка-
лиграфия, рязане на хартия, 
керамика и дори скулптира-
не на захар. Според Херцог 
и Дьо Морон „цялостната 
форма е разработена като 
почти кръгла купа с възхо-
дящ и низходящ ръб, които 
не само обхващат централ-
ните събития в средата си, 
но също така се ангажират 
с предмети от китайската 
културна история“. Според 

Ли Синган „Китай искаше 
да даде нещо ново на то-
зи много важен стадион. В 
опит да проектира стади-
он, който да има визуал-
на пропускливост, като съ-
щевременно да е за колек-
тивно ползване със свобо-
ден обществен достъп, еки-
път изучава китайската ке-
рамика. Тази линия на ми-
сли доведе екипа до схема-
та за гнездо. В Китай пти-
че гнездо е нещо много спе-
циално“.

Огромният мащаб на 
конструкцията е с общ обем 
от 3 милиона кубически 
метра, като са използвани  

42 000 тона стомана и об-
що 110 000 тона структурни 
материали. Само покривът 
тежи 11 200 тона и е под-
държан от временни коло-
ни до откриването на стади-
она, когато 26-те километра 
необвита стоманена мрежа 
са поставени, за да поддър-
жат конструкцията. Тъй ка-
то този тип стомана се нуж-
дае от по-висока температу-
ра на заваряване, конструк-
цията е можело да се из-
гради само при атмосфер-
ни температури от 15 гра-
дуса до 16 градуса по Цел-
зий. Това е означавало, че 
400 работници е трябвало 
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да заваряват стоманената 
рамка само вечер. 

Като едно от най-голе-
мите здания, строени няко-
га, стадионът е направен та-
ка, че да устои повече от 100 
години. Той е проектиран да 
може да издържи на земе-
тресения с магнитуд 8,0 по 
скалата на Рихтер – задъл-
жително изискване на ки-
тайското правителство, и за-
това покривната конструк-
ция на стадиона трябвало 
да бъде отделена от купа-
та. Друго съображение за 
това е топлинното разши-
рение на стоманената кон-
струкция. Тъй като темпе-
ратурата в града варира от 
над 30°C през лятото до  
–20°C през зимата, проек-
тантите работят с китайски-
те производители на стома-
на Baosteel и Wuhan Iron and 
Steel, за да разработят но-
ви персонализирани видове 
стомана, които биха могли 
да отговорят на стандарти-
те за якост и гъвкавост, не-
обходими за проекта.

до бяло на горните нива. То-
зи наклон осигурява усеща-
не за лекота на иначе ма-
сивната структура. Устой-
чивият на атмосферни вли-
яния покрив се състои от 
двуслойна прозрачна ETFE 
(етилна тетрафлуоретилна) 
мембрана и полупрозрачна 
PTFE (политетрафлуорое-
тилна) мембрана под нея. 
Това помага за филтрира-
не на светлината и откло-
няване на звука по начин, 

който засилва въздействи-
ето, а включването на про-
жектори в ръба на покрива, 
създава ефирен фон на град-
ския пейзаж през нощта.

Стадионът със своя при-
видно дематериализиран 
лайтмотив привлича вни-
манието не само със своя-
та предизвикателна архи-
тектура, но и с устойчи-
вия си дизайн, който освен 
всичко включва естестве-
на вентилация, максимално 

Стадионът има първона-
чален капацитет от 80 000 
места, който след това е уве-
личен до 91 000 за Олимпи-
адата. Стадионът разпола-
га и с повече от 200 седал-
ки за хора в неравностойно 
положение, които са мал-
ко по-високи от нормал-
ната височина, за да оси-
гурят оптимално гледане. 
Вътрешността на стадиона 
включва седалки, оцветени 
в червено на долните нива 

беше използван за домакин 
на The Great Journey – худо-
жествено представление, от-
белязващо 100-годишнината 
на Китайската комунисти-
ческа партия. Церемониите 
по откриването и закрива-
нето на Зимните олимпий-
ски игри и Зимните парао-
лимпийски игри през 2022 г. 
също се проведоха в „Гнез-
дото“. Това е единственият 
стадион, който е домакин 
на церемониите по откри-
ването и закриването как-
то на Летните, така и на 
Зимните олимпийски игри 
и параолимпийските игри. 

Днес „Птичето гнездо“ 
е обществен център, който 
жителите на Пекин и тури-
стите ценят еднакво.

използване на дневна свет-
лина, техники за събира-
не на дъждовна вода и фо-
товолтаично производство 
на енергия. Под футболно-
то игрище има 312 кладене-
ца със система от термични 
помпи, които могат да дос-
тавят на стадиона топлина 
и студ от земен източник 
чрез топлообменна тръби, а 
това допълнително спестя-
ва много електроенергия. 
Дъждовната вода, събрана 
от системата за рециклира-
не в горната част на стади-
она, се използва за проти-
вопожарните системи, по-
ливане на растителността, 
пълнене на казанчетата на 
тоалетните и други.

Днес, освен спортни съ- 

бития, съоръжението прив- 
лича и множество турис-
ти, които посещават Пекин. 
Междинните пространства-
та тук включват ресторанти, 
барове, хотели и магазини 
за търговия на дребно. Кон-
структивната схема на ста-
диона осигурява простран-
ства за пешеходни алеи, пъ-
теки и места за отдих като 
градини, бамбукови горич-
ки, пейзажи на минерални 
хълмове и др. 

„Кралят на китайския 
поп“ Уан Лихон проведе 
първия си солов поп кон-
церт на стадиона на 14 ап-
рил 2012 г. пред 90 000 фе-
нове. През 2021 г. стадионът 

В проекта са участвали огромен 
екип от международни и китайски 
архитекти, дизайнери и инженери
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кологичното съ-
трудничество и 
съвместните „зе-
лени“ инициати-
ви са неразделна 
част от развитие-

то на отношенията между 
нашите страни в рамки-
те на концепцията за общ-
ност с обща съдба на чове-
чеството. Без съвместно из-
граждане на устойчив мо-
дел на икономическо раз-
витие, който отчита инте-
ресите на бъдещите поко-
ления, е невъзможно да се 
изгради глобално общество, 
което живее в хармония, 
мир и сигурност, изтъкна 
Дерипаска.

Потенциалът  
за екологично 

сътрудничество между РФ 
и КНР е огромен

Според руския предприе- 
мач потенциалът за еколо-
гично сътрудничество меж-
ду Русия и Китай е огромен 
и обещава големи перспек-
тиви за страните в различ-
ни области, включително 
декарбонизацията на ико-
номиките на двете страни и 
развитието на „зелени“ тех-
нологии. Той посочи, че Ру-
сия и Китай вече активно 
си сътрудничат в развитие-
то на мирния атом, вклю-
чително в производството 
на ядрено гориво и реакто-
ри на бързи неутрони. Сред 
най-новите проекти споме-
на изграждането на 7-и и 
8-и блок на АЕЦ „Тяну-
ан“ и 3-ти и 4-ти блок на 
АЕЦ „Судапу“. Двете стра-
ни си сътрудничат в област- 
та на възобновяемите енер-
гийни източници (ВЕИ) и 

развиват съвместни науч-
ни проекти, по-специално в 
областта на нисковъглерод-
ните технологии. В гранич-
ните райони се разработ-
ват общи механизми за ре-
акция при извънредни еко-
логични ситуации, създават 
се инструменти за монито-
ринг на качеството на во-
дата и опазване на биораз- 
нообразието. Освен това Ру-
сия остава надежден достав-
чик на суровини и проду-
кти с нисък въглероден от-
печатък за Китай – това са 
метали, химикали и торове.

„В същото време ние 
дори не сме се доближи-
ли до границите на на-
шите съвместни възмож-
ности, а по-скоро все още 
сме в самото начало на то-
зи път. Като непосредстве-
ни перспективи за сътруд-
ничество виждам създава-
нето на добре съвместими 
или общи механизми за 

Е

инвестиции. През 2022 г. ки-
тайският пазар на зелени 
облигации стана най-голе-
мият в света“, каза Дери-
паска.

Китайските закони за 
екологична цивилизация 

представляват голям 
интерес за Русия

Той обърна внимание на 
факта, че днес Китай има 
най-високо ниво на въз-
обновяем енергиен капа-
цитет – почти 50 процента 
от общото производство на 
електроенергия в страната, 
най-големия пазар за елек-
трически превозни средства 
и свързаната с тях инфра-
структура. 

„Най-важното е, че Ки-
тай инвестира сериозно в 
научни и технологични ино-
вации и научноизследова-
телска и развойна дейност“, 
добави той. Дерипаска смя-
та, че приетите закони и 
разпоредби са формирали 
в Китай солидна институ-
ционална система в област- 
та на екологичната циви-
лизация. Тази система по-
стига добър баланс между 
социално-икономическото 
развитие и необходимост-
та от опазване и защита на 
околната среда. Той смята, 
че законодателният опит на 
Китай определено предста-
влява голям интерес за Ру-
сия. Това се потвърждава 
и от факта, че колекциите 
от преводи на законодател-
ството в областта на окол-
ната среда на КНР, кои-
то редовно се публикуват 
от Съвета по околна сре-
да между двете страни, са 
много търсени в държав-
ни органи, изследователски 
и образователни институ-
ции, както и от бизнеса. То-
ва според известния бизнес-
мен и предприемач е съвсем 
естествено, тъй като КНР  
е най-големият търговски 
партньор на Русия.

работни места, повишава-
не на инвестиционната при-
влекателност. Бизнесменът 
смята за най-важно пости-
жение факта, че основни-
те принципи на тази кон-
цепция - екологично про-
изводство, насърчаване на 
„зелена“ модернизация, пре-
ход към чисти технологии - 
ще бъдат заложени в 14-ия 
петгодишен план за разви-
тие на Китай.

 Бизнесменът подчерта, 
че тези принципи са под-
крепени от впечатляващи 
инвестиции. През 2022 г. 
Китай отново стана свето-
вен лидер в инвестициите 
в енергиен преход с близо 
4 трилиона юана (546 ми-
лиарда долара), почти че-
тири пъти повече от САЩ. 
„Както показва успехът на 
Китай, поставянето на ам-
бициозни национални цели 
също допринася за бързото 
появяване на частни зелени 

зелено финансиране, съв-
местни проекти в областта 
на възобновяемата енер-
гия и ефективното енерго-
снабдяване и евентуално из-
граждането на съвместни 
предприятия, работещи на 
„зелени принципи“, обясни 
съпредседателят на Еколо-
гичния съвет между двете 
страни.

Висока оценка на 
концепцията на КНР за 

екологична цивилизация
Говорейки за постижени-

ята на Китай в областта на 
„зеленото“ развитие, Олег 
Дерипаска оцени високо 
актуалността и значение-
то на китайската концеп-
ция за изграждане на еко-
логична цивилизация. „На 
първо място, тя отразява 
необходимостта от промя-
на на подхода към иконо-
мическото развитие с фо-
кус върху околната среда и 

пекинския район Дасин 
бе даден стартът на про-
ект за превозни средства с 
водородни горивни клет-
ки за намаляване на въ-
глеродните емисии. 

Очаква се той да съдейства за 
намаляване на въглеродните еми-
сии с около 24 000 тона годишно и 
през септември да реализира пър-
вата фаза на търговията с въгле-
родни емисии на града.

Проектът бе разработен от из- 

следователския институт Енер-
гийна технология Джонхъ Син-
синг (Пекин) в сътрудничество с 
16 други предприятия в този сектор.

Задвижваните от водородни го-
ривни клетки превозни средства 
могат да заменят конвенционални-
те тежкотоварни дизелови, като по 
този начин предоставят ново реше-
ние за енергийната ефективност и 
намаляването на въглеродните еми-
сии, посочи заместник-директорът 
на пекинския отдел за защита на 

В

Екологичното сътрудничество е 
неразделна част от развитието  
на отношенията между Русия и Китай 

Пекин ще извърши 
първата си сделка  
с въглеродни емисии

околната среда Ю Дзиенхуа.
През последните години Пекин 

се стреми да насърчи и подкре-
пи разработката и производство-
то на този тип превозни средства, 

като сценариите за приложението 
им обхващат логистиката на сту-
дената верига в града, пътуването 
до работното място и туристиче-
ския сектор.

Екологичното сътрудничество и съвместните “зелени” инициативи са неразделна 
част от развитието на отношенията между Русия и Китай като част от изграждането 
на общност с обща съдба за човечеството. Това заяви в специално интервю за 
Синхуа известният руски бизнесмен Олег Дерипаска, който е председател от руска 
страна на Съвета по околната среда на Руско-китайския комитет  
за приятелство, мир и развитие.

нейното опазване за бъде-
щите поколения“, каза той 
и добави, че концепция-
та допринася за качестве-
на промяна в икономика-
та – формирането на нови 
пазари, създаване на нови 

еКолоГия

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

На 27 юли „Ню Йорк таймс” съобщи  
чрез статия на Томас Фридман,  
че Байдън обмисля голямо споразумение  
за Близкия изток. 

ова не е неочак-
вано. Няма как да 
се преглътне  спо-
разумението меж-
ду Иран и Саудит-
ска Арабия, което 

бе осъществено под егидата 
на Пекин, отбелязва меди-
ята. Да се остави Китай да 
диктува събитията в Близ-
кия изток, никак не е по 
вкуса на Вашингтон. Зато-
ва идеята е да се установят  
официални дипломатиче-
ски отношения между Из-
раел и Саудитска Арабия. С 
Израел проблеми явно ня-
ма да има, въпреки че Не-
таняху не крие симпатиите 
си към Тръмп. Макар и да 
не го подчертава напосле-
дък. При тези масови про-
тести в Тел Авив няма и 
как да е иначе. Поставена е 
цел, а за разговор с престо-
лонаследника Мохамед бин 
Салман се изпраща Джейк 
Съливан, съветник по на-
ционална сигурност.

Байдън е в сложни от-
ношения със Салман след 
като преди време настоя за 
личното му участие в убий-
ството на Хашоги в Истанб-
ул. Анкара доста се поста-
ра в това отношение. Но 
времената са други. Съли-
ван пътува заедно със спе-
циалния пратеник за Близ-
кия изток на Байдън Брет 
Макгърк и Хохщайн, който 
е специалист по енергетика 
и инфраструктура. На Риад 
се обещават не само гаран-
ции за сигурност, но и оси-
гуряване на достъп до яд-
рени технологии. Очаква се 

тново възник-
на причина за 
противопоста-
вяне между Де-
мократичната и 
Републиканска-

та партия в САЩ. Този път 
причината е, че междуна-
родната рейтингова аген-
ция „Фич“ (Fitch) понижи 
дългосрочния рейтинг на 
САЩ в чуждестранна валу-
та от ААА на АА+. Демо-
кратите считат, че пониже-
нието на кредитния рейтинг 
е резултат на опитите на 
републиканците да създа-
дат кризата с неизпълнение-
то на задълженията, а Ре-
публиканската партия при-
писва причината на неефек-
тивните мерки на админи-
страцията на Джо Байдън 

Т

О

Пекин и Вашингтон кръстосват  
саби в Близкия изток

Понижаването на кредитния рейтинг  
на САЩ е тройно предупреждение

това да охлади ентусиазма 
от създадените на по-високо 
ниво отношения с Китай и 
да ограничи нормализира-
нето на отношенията на Са-
удитска Арабия с Иран. Във 
Вашингтон са си спомнили 
как е било постигнато спо-
разумението от Кемп Дей-
вид. Тогава  Египет начело 
с Ануар Садат, и Израел с 
Менахем Бегин при тайни 
преговори са се разбрали за 
нормализиране на отноше-
нията. В замяна Кайро вся-
ка година получава от САЩ 
по 1,3 млрд. долара. Няма 
значение, че палестинците 

Пекин полага усилия да се 
освободи от такива хватки, 
които ограничават усилията 
за разширяване на сферите 
на влияние и установяване 
на трайни търговско-ико-
номически, но и политиче-
ски отношения в различни 
региони. От Близкия изток 
Китай получава близо 50% 
от необходимите доставки 
на петрол. В същото вре-
ме Израел е обезпокоен, че 
САЩ насочват приоритет-
но вниманието си към Ази-
атско-Тихоокеанския реги-
он. Но отчитат, че сближа-
ването на Саудитска Ара-
бия с Китай и споразуме-
нието с Иран е полезно и 
за Тел Авив. Поне това е 
обсъждано в Кнесета и си-
лите за сигурност, казват в 
„Ню Йорк таймс”. Китай в 
Близкия изток ще принуди 
САЩ да останат в региона. 
А това е проверен съюзник 
и източник на доходи за Тел 
Авив. Само да не се пречи 
на технологичното сътруд-
ничество с Пекин. Става въ-
прос за търговия, здравео-
пазване, иновации. А ако 
Нетаняху наистина отиде 
в Пекин на годишната сре-
ща „Съвместен комитет за 
сътрудничество в областта 
на иновациите между Ки-
тай и Израел” това никак 
няма да се хареса на САЩ. 
И ще се положат сериоз-
ни усилия, за да не се осъ-
ществи такова посещение. 
Сигурно ще има положи-
телен за Вашингтон резул-
тат. Между САЩ и Израел 
отношенията са специални 
и връзката е желязна, как-
вото и да става в геополи-
тиката напоследък. А как-
во ще направят Москва и 
Пекин в такава ситуация, 
предстои да се наблюдава.

горещ конфликт, явно не е 
проблем за САЩ. Израел 
също получава съответни 
финикийски знаци всяка го-
дина. Разбира се, повече от 
тези на Египет.

Днес е различно и се 
предполага, че на Нетаняху 
ще му се наложи да пред-
ложи значителни отстъпки 
на палестинците. Поне то-
ва казва Фридман. Ако цел 
на Нетаняху е анексиране-
то на Западния бряг, това 
означава сложни прегово-
ри. На фона на неодобрение 
от страна на САЩ на пред-
лаганите от него съдебни 

са нарекли това споразуме-
ние „предателство”. А то-
ва, че отношенията между 
Палестина и Израел, особе-
но в ивицата Газа, са оста-
нали на ниво непрекъснат 

Американският президент Джо Байдън подготвя дипломатическа инициатива в Близкия 
изток за установяване на дипломатически отношения между Израел и Саудитска 

Арабия, след като не можа да преглътне постигнатото с посредничеството на Китай 
нормализиране на отношенията между Риад и Техеран

реформи в Израел. Нета-
няху все още няма покана 
за посещение в Белия дом, 
но при този натиск за уста-
новяване на официални ди-
пломатически отношения 

между Саудитска Арабия и 
Израел може и да си осигу-
ри пътуване към Вашинг-
тон. Любопитното е, че и  
Саудитска Арабия имаше 
по-тесни връзки с Тръмп.  
Но сега сближаването на 
Пекин с Риад и на Риад с 
Техеран с посредничество-
то на Пекин явно активи-
ра Вашингтон за нов етап 
на присъствие в Близкия 
изток. Още повече, че Ки-
тай обяви и желание за ро-
ля като посредник в отно-
шенията на Израел с Па-
лестина. Китайско влияние 
не бива да се позволява. А 

за справяне с икономиче-
ските затруднения.

Новият кръг усилия на 
двете партии за „отхвърля-
не на отговорността“ отново 

потвърждава, че редовните 
спорове между тях по тава-
на на дълга на страната са 
една от основните причини 
„Фич“ да понижи кредитния 

рейтинг на САЩ. В изявле-
нието си агенцията посочва, 
че многократната полити-
ческа безизходица с  тавана 
на дълга на САЩ през по-
следните 20 години често се 
преодолява в последния мо-
мент, което води до отслаб-
ване на доверието на стра-
ните в способността на Ва-
шингтон да управлява бю-
джета си. Анализатори счи-
тат, че това е първото пре-
дупреждение към Вашинг-
тон, че политическата по-
ляризация довежда до не-
достиг на управленския ка-
пацитет.

Международната рейтин-
гова агенция също прогно-
зира, че фискалното със-
тояние на САЩ ще про-
дължи да се влошава през 

следващите три години, дър-
жавният дълг ще остане ви-
сок и ще продължи да се 
увеличава, като ще нарасне 
до 118,4% от БВП до 2025 г. 
По правилата на агенцията 
междинното съотношение 
на дълга към БВП за държа-
вите с рейтинг ААА е 39,3%, 
а за тези с АА – 44,7%.

Друг предупредителен 
знак се отнася до драстич-
ния спад на доверието в 
американското правител-
ство, което може да уско-
ри процеса на „дедолариза-
ция“. Кредитоспособността 
на американската админи-
страция е в основата дола-
рът да бъде международна 
валута и ако тя бъде увреде-
на, страните, естествено ще 
намерят алтернатива.
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здраве

Ерик СОЛхАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ООН 
за околната среда

Според традиционната китайска медицина лятото е 
сезон, когато енергията ян е най-активна, а ин е по-
пасивна. За да поддържаме равновесието между тях 
в горещите дни на годината, е изключително важно 
да настроим мислите си в положителна насока, да 
проявяваме жив интерес към заобикалящия ни свят, 
защото оптимизмът и доброто настроение съдействат 
за нормалния поток на жизнената енергия ци, а 
апатията, раздразнението и гневът го затрудняват, 
което води до заболявания.

ятото е време, ко-
гато узряват мно-
жество селско-
стопански култу-
ри. Самата при-
рода се грижи за 

нас и ни дарява с голямо 
разнообразие от продукти, 
които помагат на органи-
зма да се справим с жеги-
те. Затова не е никак трудно 
да определим какво е под-
ходящо да се яде през този 
сезон. Зеленчуковите супи, 
салатите, кисело-сладките 
плодови сокове, дините, пъ-
пешите, зеленият чай, бобът 
мун – всички те имат раз-
хлаждащо действие върху 
организма.

Западните диетолози и 
специалистите по китайска 
медицина препоръчват през 
летните горещини да се 
увеличи разумно количе-
ството сезонни плодове на 
трапезата. Колкото и стран-
но да звучи, според китай-
ците в жегите топлите ча-
йове разхлаждат по-добре 
от ледените напитки. През 
лятото те предпочитат зе-
ления и белия чай, защото 
са леки и освежават. Тъй 
като почти не се подлагат 
на допълнителна обработ-
ка, успяват да съхранят ес-
тествените свойства на ча-
ения лист.

По време на жегите не 
бива да пренебрегваме гри-
жите за здравето, защото 
най-малкото невнимание 
може да предизвика топли-
нен удар, възпаление на ра-
менните стави, водна ин-
токсикация, чревни инфек-
ции и други сериозни забо-
лявания. 

В своята хилядолетна ис-
тория китайската медицина  
е натрупала голям опит и 
знания, от които можем да 
се възползваме и да се рад-
ваме на добро здраве през 
цялата година. Тя съветва 
да използваме лятото, за да 
излекуваме зимните боле-
сти, да пазим организма от 
топлинни удари и прегрява-
не, да внимаваме с клима-
тиците и емоциите и да си 
осигурим пълноценен сън 
и почивка.

Възползвайте се  
от лятото, за да излекувате  

зимните болести
Лятото е най-горещият 

сезон на годината и енерги-
ята ян е в апогея си. Според 
традиционната китайска 

Л

Грижи за 
здравето в 
летните жеги

заболявания през зимата. 
Една от най-популярни-
те терапии за това в Ки-
тай са билковите пласти-
ри. Те се приготвят от рас-
тения, които имат затопля-
що действие върху органи-
зма и увеличават запаси-
те от ян енергия. Билкови-
те пластири се поставят на 
определени акупунктурни 
точки, обикновено на гър-
ба и врата.

Редувайте работата  
с почивка

Хората на възраст, деца-
та и тези с отслабено здра-
ве са най-чувствителни към 
горещините и уязвими към 
състояния като топлинен 
удар, световъртеж, сърцеби-
ене, стягане в гърдите, по-
нижена концентрация на 
вниманието, силно потене 
и др. Затова се препоръчва 
да се избягва претоварване-
то с работа, да се осигури 
достатъчно почивка и сън, 
да не се стои дълго време 
на слънце.

През лятото се препо-
ръчва да се пие чай от агас-
таче или мента. Те изчист-
ват излишната топлина и 
влага от тялото, успокояват 
черния дроб, облекчават за-
майването. Лекарите обаче 
предупреждават да не пре-
калявате с тези две билки. 
Освен това не бива да ги 
варите твърде дълго, защо-
то ще загубят полезните си 
качества.

 Пийте достатъчно вода
През лятото е изключи-

телно важно да изпивате 
достатъчно количества вода. 
Тя е незаменимо средство 

Спортувайте рано сутрин 
или надвечер

В горещите като сауна 
дни избягвайте да прекар-
вате дълго време на откри-
то под палещите лъчи на 
слънцето. Недейте да се на-
товарвате и с тежки физиче-
ски упражнения, като бър-
зо бягане например. 

Спортът е важен за здра-
вето и редовните занимания 
укрепват не само тялото, но 
и духа. Затова не се опра-
вдавайте с времето, а избе-
рете някой по-прохладен от-
рязък от деня, като ранна-
та утрин или прохладната 
вечер, и продължавайте да 
се движите. Една половин-
часова разходка в близкия 
парк например, би ви оси-
гурила ползотворен и здра-
вословен сън.

Внимавайте  
с климатиците

Климатиците разхлаж-
дат в жегите, но са като 
нож с две остриета. Непра-
вилното им използване мо-
же да причини настинки 
и дори хронични болести. 
Най-честите проблеми са 
хроничните болки в гър-
ба и кръста. А най-пряка-
та опасност са настинките. 
Ако сте потни, не пускай-
те климатика с влизането 
у дома. Първо изчакайте 
постепенно да се аклима-
тизирате. Не поддържайте 
и много ниска температу-
ра в помещенията, защото 
това може да се окаже шок 
за организма.

Сънят през лятото
Сънят е жизненоважен 

за организма. Той зарежда 
с енергия и сили. Според 
традиционната китайска 
медицина, за да сме в хар-
мония с биологичните рит-
ми, трябва да обърнем вни-
мание кога свършва и за-
почва денят и да „настро-
им“ съня си. 

През лятото светлата му 
част е по-дълга, затова е 
препоръчително да се ля-
га по-късно и да се става 
по-рано, но не бива да се 
пропуска обедната дрям-
ка. 30 минути до 1 час обе-
ден сън са напълно доста-
тъчни.

за поддържането на добро-
то здраве и живота. Вода-
та е около 70% от човеш-
кия организъм, затова не е 
случайно, че е сред препо-
ръчваните начини за спася-
ване от жегите.

Но трябва да напомним, 
че не бива да изпивате го-
леми количества вода на-
веднъж, защото по този на-
чин ще увеличите натовар-
ването на сърцето. Затова в 
горещините пийте вода на 
малки дози, но начесто и не 
забравяйте, че ако тя е то-
пла или със стайна темпе-
ратура, ще утоли по-добре 
жаждата, отколкото студе-
ната вода.

Динени кори и боб мун
Според китайския лекар 

от древността Ли Шъджън 
(1518 – 1593) динените кори 
и бобът мун са подходящи 
за големите горещини, за-
щото те могат да повдигнат 
тонуса и освежават, укреп-
ват далака и стомаха, из-
чистват токсините.

медицина това е най-бла-
гоприятното време за про-
филактика на зимните бо-
лести, особено за хората, 
които страдат от хронични 

Каша от динени  
кори и ориз

Продукти: 200 г динени 
кори, 100 г ориз, 30 г небет 
шекер.

Начин на приготвяне: 
Измийте и нарежете на иви-
ци динените кори, след кое-
то внимателно изстискай-
те сока им. Измийте ори-
за и го сложете да се вари 
на бавен огън около 40 ми-
нути. Накрая добавете към 
ориза сока от динените ко-
ри и небет шекера и каша-
та е готова.

Супа от боб мун
Варете 2 шепи боб мун 

в 7 чаши вода в продълже-
ние на 15 минути на бавен 
огън. Свалете от огъня и 
изчакайте да изстине. Мо-
же да прецедите и да пие-
те само от течността или 
да изядете и боба.

За да не ви е горещо, 
запазете спокойствие

Ако в големите горе-
щини не се запази спо-
койствието на духа, човек 
лесно се изнервя,  губи 
настроение, изпада в нео-
бяснима тревога, губи апе-
тит. Тези емоционални със-
тояние е възможно сери-
озно да навредят на физи-
ката и психиката, особено 
при по-възрастните, деца-
та и хората с крехко здра-
ве, както и на сърцето и 
дори да се стигне до фата-
лен край. Затова през ля-
тото се опитайте да под-
държате оптимизма и до-
брото настроение.
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Ерик СОЛхАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ООН 
за околната среда

туризъм

През лятната ваканция музеите, театрите 
и забележителностите в цял Китай 
предлагат различни мероприятия, които 
обогатяват ежедневието. Всичко това 
стимулира потреблението в сферата на 
културата и туризма.

ова лято разходките из 
града са един от новите 
трендове в областта на 
туризма сред младите хо-
ра, защото citywalk, кое-
то буквално се превежда 

като „разходка из града“, набляга 
на спонтанността, бавното темпо 
и потапянето в преживяванията.

Според данните на голяма ки-
тайска туристическа платформа 
през юни интересът на потребите-
ли към термина citywalk на техния 
уебсайт се е увеличил със 121% в 
сравнение с предходния месец. По-
вече от 70% от туристите са избра-
ли да опитат тази услуга по вре-
ме на туристическата си ваканция 
или дори в собствения си град. В 
същото време все повече млади 
хора избират да платят, за да из-
живеят една разходка в града, ка-
то  едновременно получават зна-
ния за неговите забележително-
сти под ръководството на профе-
сионални организации или спе-
циалисти. В различни социални 
медии и платформи за пътуване 

Пътешествия и изкуство
Музеите предлагат на 

посетителите да се запоз-
наят с напредъка на ци-
вилизацията, галериите – 
да почувстват чара на из-
куството, а залите – да се 
докоснат до традиционна-
та китайска опера и драма.

В провинция Съчуан 
наскоро се проведе Третият  
фестивал на изкуствата, в 
рамките на който бяха ор-
ганизирани над 30 меро-
приятия и представени 55 
оперни, театрални и тан-
цови спектакъла. Съще-
временно редица култур-
ни дейности радваха мест-
ните жители и туристите. 
Например на 1 юни всеки 
окръг организира поне едно 
културно събитие и пред-
ложи много евтини билети 
за представленията.

В концертната зала на 
град Чанша се проведе 
8-ият музикален фести-
вал „отваряне на врати-
те за изкуството“. Той про-
дължи около 50 дни с над 
20 концерта. Билетите бя-
ха на ниски цени – от 20 
до 100 юана. Фестивалът 

се организира специално за 
децата и включи различни 
спектакли, народна музи-
ка, интерактивни концерти 
за децата и родителите им. 

Провинция Джъдзян ве-
че организира над 100 ме-
роприятия, които бяха по-
сетени от около 1,5 мили-
она души. 

В град Ухан, провинция 
Хубей, от 2 юли до 27 ав-
густ за децата се провеж-
дат 66 мероприятия – дет-
ски театри, концерти, шо-
ута с балони и др.

Културата в ежедневието 
през лятната ваканция

През лятната ваканция 
музеите са едно от най-по-
сещаваните места. Тази го-
дина те предлагат персо-
нализирани услуги за де-
цата и младежите под мо-
тото „Нови начини за за-
бавления“.

През последните дни, 
въпреки горещото вре-
ме, музеите на провин-
ция Шанси се радваха на 
множество посетители. 
Там човек може да почув-
ства местната култура чрез 
експозициите, да разгледа 

Т

Градските разходки – новата мода  
за пътуване в Китай

Културата 
и туризмът 
през лятната 
ваканция

оживената градска атмосфера съ-
що е важна причина за това все 
повече млади хора да посещават 
града – такива градове са Гуейян, 
Чунцин, Чънду.

Популярността на разходките 
из града е свързана с промяна-
та в потребителските навици на 
младите хора. Според проучване-
то това дали дадена дестинация е 
уникална, спокойна, изненадваща 
и заслужаваща да бъде разгледа-
на, постепенно се превръща в ос-
новен критерий. В същото време 
близостта, ниската цена, липсата 
на тълпи и вкусната храна са ва-
жни референтни фактори за мла-
дите хора при избора на методи 
за пътуване. Все повече млади хо-
ра променят позиционирането си 
при пътуванията от „посетители“ 
в миналото към „преживяващи“ 
днес. Те много повече искат да се 
интегрират в местната общност и 
да се запознаят с културата и ис-
торията, написана по улиците на 
града, както и с най-автентичните 
обичаи и начин на живот.

има не само голям брой citywalk 
маршрути, но и много компании 
или професионалисти, които спе-
циализират изключително в този 
тип услуга. Много хора избират 
да търсят партньори за разходки-
те из града онлайн.

Данните показват, че популяр-
ни градове за такъв тип модер-
на разходка са тези с богато ис-
торическо и културно наследство 
и красиви улични пейзажи. Стру-
ва си да се отбележи, че в допъл-
нение към историята и културата, 

изложби на древни брон-
зови изделия от провин-
ция Юннан, на културни 
реликви от древния град 
Ланджоу, както и специ-
ална изложба за култура-
та на древна Сирия и др. 

На 30 юни врати отво-
ри обновената библиотека 
на град Шъдзяджуан, про-
винция Хъбей. Тя бе под-
готвила „щастливи подаръ-
ци“ за читателите. 

През последните години 
Музеят на Вътрешна Мон-
голия предлага уроци по 
различни занаяти, в които 
до момента са се включи-
ли над 20 000 души, а съот-
ветните видеа са били гле-
дани от над 3 милиона ин-
тернет потребители.

Потреблението расте
Напоследък през лятото 

на различни места в Китай 
стават популярни вечерни-
те забавления и се усъвър-
шенства потребителската 
среда, за да се отговори на 
нуждите на туристите през 
лятната ваканция.

През юни в провинция 
Дзянси се откри Шестият  
фестивал на туризма и 
потреблението. Градовете 
в провинцията съвмест-
но предложиха качестве-
ни маршрути и мероприя-
тия за туристите, особено 
за студентите и ученици-
те. До момента тематич-
ните изследвания вече са 
привлекли над 200 хиляди 
студенти. В планината Угун 
в окръг Пин се организи-
рат лагери, а в планината 
Минюе край град Ичун се 
акцентира на почивката и 
здравето.

Неотдавна провинция 
Хънан също организира 
екскурзии с образовател-
на цел. В град Сючан на-
пример започна Фести-
вал на културата и тури-
зма, където има 100 спе-
циални места за снимки, 
предлагат се 100 от най-по-
пулярните ястия, сувени-
рите също са 100 вида, а 
маршрутите за лятната ва-
канция са 36. 

Град Сиан стартира 
„моята вечер в град си-
ан“. Отделът за култура и 
туризъм на града предлага 
525 вечерни дестинации за 
посещения, сред които 20 
туристически маршрута и 
85 мероприятия. Във фил-
мовия град „Байлуюен“ от 
7 юли до 31 август всички 
билети са на половин це-
на, а вечер има светлинно 
шоу и театър на сенките.

Иновационният култу-
рен парк в град Дзъбо, про-
винция Шандун, е пълен с 
посетители. Там има баро-
ве, кафенета, магазини за 
ръчно изработени изделия, 
за дрехи и др. Внимание-
то на младите посетители 
привлича „Пазарът на ка-
фето“. Според статистики-
те основни потребителите 
там са родените след 90-те. 
Градът търси повече кул-
турни и туристически ре-
сурси, за да обогати живо-
та на местните жители и 
туристите през лятната ва-
канция.
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В продължение на повече от 100 години Шанхай 
е един от най-важните културни центрове 
в Китай. Мегаполисът е прозорец за света, 
през който може да се види решимостта 
на страната към нововъведения. Културни 
продукти като „червената култура“, 
чуждестранната култура и културата на брега 
на река Яндзъ раздвижват живота в мегаполиса 
и се смесват по уникален начин, формирайки 
невероятната атмосфера на Шанхай.

Култура

страницата подготви  
Красимира иваНова

К
ултурата е ду-
шата на града. 
Шанхай насър-
чава културното 
си самочувствие  
чрез запазване 

на традициите и въвежда-
не на иновации.

Хуан Баомей е на 92 го-
дини, носителка на медала 
„1 юли“, който се дава на 
членове на ККП, допринес-
ли за социалното развитие 
на страната. Тя цял живот 
е работила и живяла край 
река Хуанпу и е свидетел 
на индустриалната цивили-
зация на Шанхай. Много 
стари промишлени райони 
в града вече са облагоро-
дени и превърнати в нови, 
модерни места за работа и 
прекарване на свободното 
време. Цехът за бутилира-
не на Шанхайската пивова-
рна, построена през 1933 г.,  
е превърнат в екологи-
чен тематичен парк, кой-
то разказва за миналия и 
настоящия живот на река  
Суджоу. 

На жителите на Шан-
хай се предлага най-добрата 
гледка към реката. Бивша-
та дървена компания „Сян-
тай“ е пример за съвремен-
но планиране на градското 
пространство по крайбре-
жието на река Янпу. Бивше-
то място на „най-голямата 
фабрика за сапун в Далеч-
ния изток“ е превърнато в 
кафене, а 17-а памучна фа-
брика, където е работила 
Хуан Баомей, сега е пълна 
с посетители и е домът на 
Шанхайския международен 
моден център. 

Заедно с индустриална-
та трансформация и модер-
низация много стари индус-
триални реликви са „пен-
сионирани“. Доковете, фа-
бриките и складовете по-
край реката, които години 
наред са пречели на граж-
даните да се доближат до 
водата, вече ги няма. След 
три десетилетия и три ета-
па на управление сега река 
Суджоу вече е чиста. Пре-
върнала се е в дом за мно-
го водни обитатели и база 
за гребни спортове. 

„Важно за нас е да се 
запази споменът за гра-
да в текстурата и детайли-
те на обществените прос-
транства. Градът е жив 
със силата на култура-
та. Например възстанови-
хме градината „Джанюен“, 
най-голямата, най-пълна 
и разнообразна група от 

Културата е душата на Шанхай 

Бин, директор на Бюрото за 
култура и туризъм на район 
Янпу в Шанхай.

Когато настъпи нощта, 
Уайтан, известен още ка-
то The Bund, е осветен от 
великолепието на компле-
кса. Старата и реставрира-
на сграда Укан, загадъчна 
и мистериозна, е пълна с 
посетители. 3075 изключи-
телни исторически сгради, 
397 защитени исторически 
улици и 44 исторически и 
културни района придават 
на Шанхай изискан и мо-
дерен темперамент.

Историята, настоящето 

и бъдещето се сливат в ре-
дица нови културни прос-
транства. В общи линии се 
е оформил обществен кул-
турен кръг от „10 минути в 
централната част на града и 
15 минути в предградията“, 
а художествените галерии, 
театрите и институциите за 
дизайн и творчество са об-
разували клъстери. Шан-
хай е първият град в стра-
ната, който установява мо-
дерна система за общест-
вено културно обслужване.

Градската култура дава 
сила и на икономическия 
живот. До 2022 г. общият 

обем на продукцията на 
културните и творчески-
те индустрии в Шанхай 
съставлява около 13% от 
БВП на града, а цялостно-
то развитие на културни-
те и творческите предпри-
ятия е по-устойчиво и ди-
намично.

Шанхай продължава да 
насърчава обмена и взаим-
ното обучение между ки-
тайската и чуждестранни-
те цивилизации, демонстри-
райки своето културно са-
мочувствие и културен ха-
рактер пред света.

Готова е втората изложба 

за наследство и археоло-
гия на Шанхайския музей 
– „Изложба за археология 
на цивилизацията Лянджу“. 
Директорът на Шанхай-
ския музей Чу Сяопо спо-
деля: „Планираме да събе-
рем повече от 320 групи ар-
тефакти от разкопки, за да 
пресъздадем славата на ци-
вилизацията от долното те-
чение на река Яндзъ преди 
повече от 5000 години.“ С 
оракулските кости и кера-
мичните символи, бронзо-
вите артефакти и съдове от 
династия Цин и плочките 
от династия Хан, които се 
събират в музея Фънсиен в 
Шанхай, изложбата „Изя- 
щество и история на ки-
тайските йероглифи“ раз-
казва на хората за красо-
тата на китайските йерог-
лифи през хилядолетията и 
показва жизнеността на ки-
тайската цивилизация, пре-
давана от поколение на по-
коление.

Утвърждавайки само-
чувствието си на „град на 
хората“, Шанхай ускорено 
се изгражда като модерен 
метрополис с китайски спе-
цифики, обогатявайки с но-
ви функции  историческите 
пространства, съхранявай-
ки и развивайки историче-
ската култура. 

постмодернистични сгра-
ди шукумен (тип тради-
ционна шанхайска архитек-
тура) след четиригодишен 
ремонт. Сега тя е с нови 
търговски функции и биз-
нес формати. Районът „Сю-
хуей Хънфу“ с 232 отлични 
исторически сгради беше 
реставриран с цел да се за-
пази оригиналният чуждес-
транен стил“, разказва Циен 



15днесКитай
11 – 17.08.2023

спорт

София, 1301  

ул. „Позитано“ 20

Тел.: +3592 944 1026

Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ

Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  

РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ

Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ

Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 

КОЛЕГИЯ

Главен редактор  

Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  

Венцислав ЗАФИРОВ

Редактори

Любомир МИХАЙЛОВ

Красимира ИВАНОВА

Репортер 

Галина КРУМОВА

Графичен дизайн 

Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ

+3592 944 1026

РЕКЛАМА

Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg

Рекламите и обявите  

се заплащат авансово  

по банкова сметка  

или в брой

БАНКОВА СМЕТКА

Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418

Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА

Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ

АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Състоялите се в град Чънду  
31-ви световни студентски игри 
от 28 юли до 8 август събраха 
над 6000 студенти спортисти 
от целия свят, които се 
състезаваха за медалите по 
различни спортни дисциплини. 

Универсиадата в Чънду се 
превърна в световен спортен 
фестивал

грите откри лично пре-
зидентът на КНР Си 
Дзинпин, който посочи в 
словото си, че през години-
те на своето съществуване 
летните студентски игри с 

право се смятат за грандиозен праз-
ник на младостта, единството и при-
ятелството. „В развитието на идеали-
те на Универсиадата трябва да обе-
диним младежта и да дадем на мира 
и развитието по света енергията на 

И
Отборът на Китай празнува победата в женската щафета 4x100 м свободен стил  

на Световните университетски игри в Чънду

Китайецът Джан Кай (вляво) и Салаев Шухрат от Узбекистан в действие по време  
на финала на таекуондо мъже до 80 кг на Световните университетски игри в Чънду

младостта. Междудържавните отно-
шения се градят върху приятелство-
то на народите, а приятелството на 
народите започва от младите. Бъде-
щето на човечеството и благородна-
та кауза за мир и развитие са успо-
кояващи, ако младите хора намерят 
призванието и смелостта да поемат 
своята отговорност. Китай е готов 
с Международната университетска 
спортна федерация и всички делега-
ции да положат общи усилия за пре-
връщането на Универсиадата в Чън-
ду в световен спортен фестивал, из-
пълнен с китайски привкус, спортен 
дух и очарованието на младостта. Не-
ка младите хора от всички части на 
света се опознаят и обединят в пол-
за на прогреса на човечеството“, по-
жела китайският лидер.

Преди откриването на игрите Ле-
онц Едер, изпълняващ длъжността 
президент на Международната федера-
ция за студентските спортове (FISU), 
изрази увереност, че това издание на 
Универсиадата ще бъде пълен успех. 

И наистина Универсиадата в Чън-
ду се превърна в световен спортен 
фестивал, в тържество на спортния 
дух и очарованието на младостта, в 
опознаването на младите спортисти 
от всички части на света и в обеди-
няването им в полза на мира и про-
греса на човечество. 

Състезанията бяха по общо 18 
спорта и 269 дисциплини. В тях участ-
ваха 6500 млади спортисти от 113 дър-
жави и региони.

В най-важното академично спорт-
но събитие за годината участва и бъл-
гарска делегация от 9 спортисти, сред 
които лекоатлети, състезателки по ху-
дожествена гимнастика и един състе-
зател по таекуондо. Студентката Та-
тяна Николаевна, победи във финала 
на бухалки в състезанията по худо-
жествена гимнастика и спечели злат-
ния медал.

Селото, където живяха спортистите 
по време на Универсиадата, се нами-
ра в кампуса на Университета на Чън-
ду и е с капацитет за приблизително  
11 000 души. То предложи първоклас-
ни услуги в кетъринга, фитнеса, тър-
говията, свободното време и култур-
ния обмен, включително автономен 
автобус и устен превод с изкуствен ин-
телект. Генералният секретар и гла-
вен изпълнителен директор на Меж-
дународната федерация за универси-
тетски спорт Ерик Сенронд опреде-
ли селото като „едно от най-добрите, 
които сме имали някога“.

И още нещо много важно. По вре-
ме на Универсиадата в Чънду орга-
низаторите й демонстрираха перфект-
но сливане на новите технологии с 
китайското изкуство и видимото им 

навлизане във всяко кътче на Универ-
сиадата. На големи обекти като глав-
ния стадион и селището на Универ-
сиадата бяха внедрени повече от 170 
технологични продукта, покриващи 
над 30 обекта, съобщи местният в. 
„Ченду дейли“. Технологичните ино-
вации бяха използвани по време на 
фазата на изграждане на спортните 
съоръжения, както и за осигуряване 
на безопасността и техническата под-
дръжка на местата на Универсиада. 

Спортният комплекс „Феникс ма-
унтин“ с 18 000 места бе едно от ос-
новните места за състезания, тук се 
провеждаха баскетболни мачове като 
част от Универсиадата. Комплексът 
е оборудван с интелигентна система 
за контрол на консумацията на енер-
гия. „С тази система консумацията на 
енергия на спортния комплекс може-
ше да бъде намалена с 15%, а разхо-
дите за експлоатация и поддръжка – 
с 60%“, каза Ли Чанжи, мениджър на 
групата за информационни техноло-
гии на комплекса „Феникс маунтин“. 

Центърът за култура и спорт 
„Янян“, където се проведоха състе-
занията по скокове във вода и по джу-
до, внедри интелигентни аварийни 
изходи, чиито светлинни индикато-
ри можеха да мигат непрекъснато в 
случай на авария, показвайки пътя 
към изходите. За Универсиадата бе 
създадена и специална серия от ро-
боти Rongbao, които могат да гово-
рят, да награждават победителите, да 
оказват първа помощ и да извърш-
ват други действия и услуги на мес-
тата за състезания.

Дните на Универсиадата в Чънду 
блестяха и с красивата традиционна 
култура на Китай. Впечатляващите 
елементите на тази древна и съвре-
менна култура бяха ярко отразени в 
дизайна на факлата, талисмана и ме-
далните ленти за 31-вата лятна уни-
версиада на FISU в Чънду, столица-
та на провинция Съчуан, Югозападен 
Китай. Дните на Универсиадата бяха 
и отлична възможност да се покаже 
богатото наследство на древния град 
Чънду, известен със своя спокоен и 
интересен социален живот, в който 
рефлектират и постиженията на Ки-
тай в технологичните и  културните 
иновации.

Любомир михайЛов
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КалейдосКоп

Тигърът в очите на древните китайци
По случай Световния ден на тигъра на 29 юли бе 
организирана експозиция, показваща как е изглеждал 
той в очите на древните китайци.

Снимка Синхуа

Годишнина от основаването на автономния окръг 
Сунан Югур, Джанйе, провинция Гансу
Участници от 20 етнически групи, включително уйгури, 
тибетци, монголци, ту и хуей, отпразнуваха 69-ата 
годишнина от основаването на окръга чрез различни 
народни спортове и културни дейности

Снимка Синхуа

Н

Летният 
музикален 
фестивал 
на 4-тата 
инициатива  
за изкуства  
Изток – Запад 
Фестивалът, 
който се проведе  
в Кралската 
музикална 
академия в Лондон, 
включваше няколко 
семинара и концерт 
за британски и 
китайски музиканти.

Снимка Синхуа

Музеят на Великата китайска 
стена инициира събиране  
на културни реликви

М
узеят на Вели-
ката китайска 
стена започ-
на събиране на 
културни ре-
ликви от стра-

ната и чужбина за насърча-
ване на изследването и за-
щитата на културното на-
следство на Великата стена.

В списъка с артефакти са 
включени предмети, сним-
ки, документи и строител-
ни инструменти, които от-
разяват изграждането и раз-
витието на Великата стена 
през различни периоди от 
китайската история. 

Музеят също така при-
ветства всички исторически 
предмети или информация, 
свързана с големи събития, 
важни личности и ключо-
ви моменти от историята 
на може би най-известна-
та китайска историческа 

Нова серия възпоменателни 
монети на китайския пазар

К
итайската цен-
трална банка из-
даде серия от въз- 
поменателни мо- 
нети, включва-
щи пет ценни ар- 

тефакта от древната исто-
рия на Китай.

Комплектът се състои от 
две златни и три сребър-
ни монети, всички законно 
платежно средство в Китай. 

Едната златна монета с 
номинал 200 юана (около 
28 щатски долара) и има 
нефритен дракон на обра-
тната страна. Втората злат-
на монета е с номинал 50 
юана и има нефритена брад-
ва на гърба. 

Сребърните монети ще 
бъдат с деноминация от 
пет юана всяка с изобра-
жения на обратната страна 

съответно керамичен съд 
във формата на орел, бяла 
керамична ваза и съд с ем-
блема на дракон.

забележителност в света.
„Великата китайска сте-

на е символ на китайска-
та цивилизация. Искаме 
да обогатим колекцията на 
музея, за да можем още по-
добре да представим пъл-
ната история на Великата 
стена“, заявява Жън Дзян- 

хао, заместник-ръководи-
тел на пекинския район 
Йенцин.

Музеят е затворен за об-
новяване и надстройки от 
април 2022 г. От открива-
нето си през 1994 г. той е 
приел повече от 10 милиона 
посетители от целия свят.

КМГ ще излъчи 
филми за 
националните паркове

а 1 август Ки-
тайската медий-
на група и Дър-
жавното упра-
вление на го-
рите и пасища-

та подписаха споразумение 
за стратегическо сътрудни-
чество. 

Заместник-ръководите-
лят на Отдела за публич-
ност на ЦК на ККП и ди-
ректор на КМГ Шън Хай-
сьон и директорът на Дър-
жавното управление на го-
рите и пасищата Гуан Дзъ̀оу 

присъстваха на церемония- 
та по подписването. На 
нея също бе съобщено, че 
ще бъде излъчена пореди-
ца от документални филми 
за националните паркове  
в Китай. 

Заместник-директорът 
на КМГ Ху Дзиндзюн зая-
ви в речта си, че с прекрас-
ните визуални ефекти в тях 
се разказват интересни ис-
тории. Според него в тези 
документални филми има 
големи изненади за зрите-
лите по целия свят.


